
zijn inderdaad twee zeer verschil-
lende zaken.

De staatssecretaris heeft zelf al
verwezen naar de brief van 6
februari. In het slot daarvan is te
lezen, dat de opschorting van de
opkomstplicht in 1996 veel van de
krijgsmacht zal vergen. Op basis van
de bovenstaande gegevens heeft de
staatssecretaris er vertrouwen in, dat
de overgang naar een beroeps-
krijgsmacht inderdaad per 1 januari
1997 zal zijn voltooid. Op dit punt
zijn er dus absoluut geen nieuwe
feiten naar boven gekomen? Deze
passage blijft overeind staan?

©

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Voorzitter! Ook gezien de getallen en
percentages die ik zojuist heb
genoemd, kan ik melden dat de
passage nog steeds geldig is. Wij
verwachten dan ook volledig in onze
opzet te slagen.

©

Mevrouw Sipkes (GroenLinks):
Mijnheer de voorzitter! Toen wij in
de Kamer spraken over afschaffing
van de dienstplicht en de overgang
naar een beroepsleger waren er
enkele zaken prominent. Een daarvan
was dat wij een kleine maar
kwalitatief hoogwaardige krijgsmacht
moeten houden. Een andere zaak
was de angst van de zijde van
Defensie dat er niet genoeg
personeel kan worden aangetrokken
en dat er moet worden geconcur-
reerd op de arbeidsmarkt. Ik vraag
mij af hoe het precies gaat met de
recrutering. Het gaat mij met name
om de criteria voor het aanstellen.
Daarover bereiken mij nogal eens
verontrustende berichten. Er zou niet
meer, zoals vroeger wel het geval
was, sprake zijn van een afspiegeling
van de samenleving. Er zouden zich
veel minder geschoolde, minder
gekwalificeerde mensen aanmelden.
Kortom, het zou een probleem zijn
om goed opgeleide, hoog gekwalifi-
ceerde mensen aan te trekken. Ik
verkrijg hierover graag iets meer
opheldering. Ik vraag daarbij
nadrukkelijk naar de criteria.
Wanneer mag je wel en wanneer
mag je niet bij een beroepsleger?

©

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Mijnheer de voorzitter! Ik kan

hierover vrij duidelijk zijn. Er gelden
voor beroepsmilitairen uiteraard
enkele criteria met betrekking tot de
fysieke kwaliteiten en de psychische
stabiliteit, die nu eenmaal noodzake-
lijk zijn. Er wordt nogal eens
gesuggereerd dat de militairen die
straks dienst nemen in een beroeps-
leger, niet meer een getrouwe
afspiegeling zullen vormen van de
maatschappij. Erger, soms wordt
gesuggereerd dat zij uit bepaalde
sociale milieus komen, omdat zij
ergens anders geen baan kunnen
krijgen. Ik kan zeggen dat die
uitspraken tot op dit moment
gelogenstraft worden. Dat is dus
zeker niet het geval. De mensen die
kiezen voor een baan in het leger,
met name de mensen die beroeps-
militair met een tijdelijk verband
worden, zien dat als een springplank
naar de burgermaatschappij.
Schoolverlaters hebben de kans om
zich de eerste anderhalf, twee en
soms drie jaar ± wanneer zij
bijtekenen ± te bekwamen in een
bepaald vakgebied. Op die manier
kunnen zij straks op de arbeidsmarkt
een bijzonder goede positie
verwerven. De criteria zijn uiteraard
streng. Die zijn altijd streng geweest,
omdat het een beroepsleger is. Men
moet nu eenmaal stabiele mensen
hebben. Op dit moment is op geen
enkele wijze de indruk bij ons
achtergebleven dat mensen ± om het
zwart/wit te zeggen ± bij ons
binnenkomen die iemand anders niet
wil hebben.

©

De heer Verkerk (AOV): Mijnheer de
voorzitter! In een oud soldatenliedje
komt de vraag voor: wie heeft er
suiker in de erwtensoep gedaan? Ik
denk dat wij vandaag moeten
constateren dat De Telegraaf een
beetje suiker in de erwtensoep heeft
gedaan.

Ik heb een vraag aan de staatsse-
cretaris over de kandidaten voor het
nieuwe beroepsleger. Hoe worden zij
gehonoreerd? Hoe is de wedde in
vergelijking met de wedde van de
huidige beroepsmilitairen?

©

Staatssecretaris Gmelich Meijling:
Voorzitter! De wedde voor de
toekomstige beroepsmilitairen is
vastgesteld op de wijze waarop die
op dit moment is vastgelegd voor de
beroepskrijgsmacht. Ik wijs er

nadrukkelijk op dat er bij de
verschillende dienstvakken enkele
toelagen zijn geõÈntroduceerd die het
buitengewoon aantrekkelijk maken
om juist daar de dienst te verrichten.
Bovendien moet in aanmerking
worden genomen dat de beroeps-
militair veelvuldiger dan de
dienstplichtige zal worden uitgezon-
den. De honorering is daarop voor
een deel afgestemd. De honorering
is, voor zover wij dat kunnen
ondervinden, goed. Men is daar
tevreden over.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Wet van 11 mei
1956 (Stb. 242), houdende enige
regelen betreffende het gebruik
van de Friese taal, in het
bijzonder in het rechtsverkeer
(verruiming van de mogelijkhe-
den van het gebruik van het
Fries) (23818)

(Zie vergadering van 15 maart 1995.)

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van stemverklarin-
gen vooraf.

©

De heer Hendriks: Voorzitter! Ik zal
tegen wetsvoorstel 23818 stemmen,
omdat de bijzondere positie van de
Friese taal voldoende is geregeld en
de positie van het Nederlands eerst
beter moet worden vastgelegd en
door de regering in het buitenland in
praktijk moet worden gebracht.

De aanhef van artikel I en onderdeel
A0 worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Koekkoek (stuk nr. 12,
I).

©

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
het CDA, het AOV, Unie 55+, de VVD,
D66, de RPF, de SGP, het GPV, de
PvdA, GroenLinks en de SP voor dit
gewijzigde amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

Ik stel vast, dat door de aanne-
ming van dit gewijzigde amende-
ment het andere op stuk nr. 12
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voorkomende amendement als
aangenomen kan worden
beschouwd.

De aanhef van onderdeel A, zoals het
is gewijzigd door de aanneming van
het gewijzigde amendement-
Koekkoek (stuk nr. 12, I), wordt
zonder stemming aangenomen.

De artikelen 3 en 4 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Koekkoek tot invoeging van een
nieuw artikel 4a (stuk nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
het CDA, het AOV, Unie 55+, de VVD,
D66, de RPF, de SGP, het GPV, de
PvdA, Groenlinks en de SP voor dit
amendement hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is aangenomen.

De artikelen 5 t/m 7 worden zonder
stemming aangenomen.

De voorzitter: Door de aanneming
van het amendement-Koekkoek (stuk
nr. 12, II) is een nieuw artikel 7a
ingevoegd.

Het gewijzigde onderdeel A wordt
zonder stemming aangenomen.

Onderdeel B wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het amendement-
O.P.G. Vos (stuk nr. 9, I).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de VVD, Unie 55+, de SGP en de SP
voor dit amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
verworpen.

Ik stel vast, dat door de verwer-
ping van dit amendement het andere
op stuk nr. 9 voorkomende amende-
ment als verworpen kan worden
beschouwd.

De aanhef van onderdeel C wordt
zonder stemming aangenomen.

De artikelen 12 en 13 worden zonder
stemming aangenomen.

Onderdeel C wordt zonder stemming
aangenomen.

Het gewijzigde artikel I wordt zonder
stemming aangenomen.

De artikelen II en III en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Behoudens het lid
Hendriks hebben de aanwezige leden
van alle andere fracties voor het
wetsvoorstel gestemd, zodat het is
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Algemene wet
bestuursrecht en andere wetten
in verband met de afschaffing
van de verplichtingen om advies
te vragen over algemene
beleidsvoornemens van de
rijksoverheid, waaronder
regelgeving en het stellen van
een dwingende termijn aan
advisering (afschaffing advies-
verplichtingen) (23983).

(Zie vergadering van 15 maart 1995.)

De voorzitter: De heer Van den Berg
wenst een vraag te stellen. Ik stel
voor, hem daartoe de gelegenheid te
geven en de beraadslaging te
heropenen.

Daartoe wordt besloten.
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De heer Van den Berg (SGP):
Mijnheer de voorzitter! Na de
beraadslaging heb ik nog een
amendement ingediend, gedrukt op
stuk nr. 10. Dat amendement
ondervangt het probleem dat tijdens
het plenaire debat naar voren is
gekomen en dat de positie van de
waterschappen betreft. Dit amende-
ment is in goed overleg met de
desbetreffende departementen
voorbereid, maar ik zal het zeer op
prijs stellen als wij kunnen horen wat
de visie van de minister op dit
amendement is.

©

Minister Sorgdrager: Voorzitter! Ik
kan instemmen met het amendement
van de heer Van den Berg. Het is een
verbetering van het wetsvoorstel.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van stemverklarin-
gen vooraf.

©

De heer Marijnissen (SP): Mijnheer
de voorzitter! De SP-fractie heeft
langdurig en intensief gesproken
over het amendement-B.M. de Vries.
Na ampel beraad, dat wel vijf
minuten duurde, heeft de SP-fractie
besloten tegen het amendement te
stemmen. Hoewel veel principieÈ le
bezwaren zijn in te brengen tegen
het fenomeen SER, de Sociaal-
economische raad, heeft de
SP-fractie in dezen besloten het
pragmatisme te laten prevaleren.
Immers, onze fractie heeft meer
vertrouwen in de SER dan in dit
kabinet.
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De voorzitter: Ten overvloede wijs
ik erop, dat het zeker niet de
bedoeling is van het afleggen van
stemverklaringen om polariserende
opmerkingen te maken.

Voorts deel ik de Kamer mee, dat
mevrouw De Vries over haar
amendement op stuk nr. 9 hoofde-
lijke stemming heeft gevraagd.

De hoofdstukken I t/m VI worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Van den Berg (stuk nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer, dat dit
amendement met algemene
stemmen is aangenomen.

Hoofdstuk VII, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
amendement-Van den Berg (stuk nr.
10), wordt zonder stemming
aangenomen.

De hoofdstukken VIII en IX worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
B.M. de Vries (stuk nr. 9).

VoÂ oÂ r stemmen de leden: Van
Walsem, Van Waning, Weisglas, Van
Wingerden, Ybema, Zonneveld,
Aiking-van Wageningen, Augusteijn-
Esser, Bakker, Blaauw, Blauw,
Bolkestein, Boogaard, Van den Bos,
Van Boxtel, Cherribi, Cornielje, Dees,
Van Dijke, Dittrich, Van den Doel, Van
Erp, Essers, Fermina, Giskes, De
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